

ကကြို ၄

ဆာဂျာဘန် DeKalb ခိထံဂ်ကီရ်ရှင်ကွီဟ်ဂ်ကဝီဖိကိးကဒဲး.

တၢ်ဆာကတီၢ်လဲၤပူၤကွီၣ်မးလီၤ. ကွီကဆိးထီၣ်ကဒါက့ၤအဆာကတီၢ်ဘူးထီၣ်လံၢ်. ယမၤသ့ၣ်ညါအါထီၣ်ယသးဒီးကီၢ်ရၣ်ဟ်ဂ်ကဝီအံၤခိဖျိ ထံၣ်လိာ်သးဒီး ပှၤမၤတၢ်ဖိ, မိၢ်ပၢ်အခိၣ်အနၢ်တဖၣ်ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် ခိကဂၤ, ဒီးယညီၣ်န့ၣ်ထီၣ်ဒီးခိးထံၣ်ဟ်ဂ်ကဝီယံလၢတဘျီအံၤလၢ ခဲအံၤယကိးအိၤလၢဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

တနွံအံၤ ယတၢ်မၤအါလၢ ယဟးနီၣ်သိလုၣ်ကွၢ်ကီၢ်တၢ်ဖဲ DeKalb ခိထံၣ်ဟ်ဂ်ကဝီအပူၤဒီး ယသ့ၣ်ပိၢ်သးဝးလၢအိၣ်ဒီး တၢ်လီၤဆိလိာ်သးအါမံၤန့ၣ်လီၤ. ယစံးဘျုးဘၣ်လိာ်ကဝီအပူၤဟ့ၣ်ကျဲၤတၢ် Trenton Arnold လၢကဲဟံၣ်ကစၢ်လၢ အဂ့ၤကတၢ်ဒီး လဲၤသကိးတၢ်ဒီးယဖဲလိာ်ကဝီခဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. တနွံအံၤ, ယလဲၤဟးအိၣ်သကိးဘၣ် Druid Hills တီၤထီၣ်ကွီ, Fernbank တီၤဖျၢ်ကွီ, Smoke Rise တီၤဖျၢ်ကွီ, Idlewood တီၤဖျၢ်ကွီ ဒီး Midvale တီၤဖျၢ်ကွီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အသိး ယသးခူလၢ ယလဲၤဟးအိၣ်သကိးဘၣ် ဟ်ဂ်ခိၣ်ဘိမုၢ်တၢ်တူၢ်လိာ်စဲထၢၣ် (International Welcome Center) ဒီး Family Impact Hub, လၢအမၤတၢ်လၢ ပဟံၣ်ဖိယိဖိဒီးကွီတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ဖဲယလဲၤမၤလိာ်ကွၢ်တၢ်မၤဖဲမုၢ်သၢန့ၣ်, ယပၢ်ကၢ်ပၢ်ကျဲၤတၢ်လၢ ယသ့ၣ်ညါဟ်စၢ်အိၣ်လဲၤန့ၣ်လီၤ- DeKalb ခိထံၣ်ကီရ်ရှင်ကွီဟ်ဂ်ကဝီန့ၣ် လီၤဆိလိာ်သးဒီးဒိၣ်မးလီၤ. ကွီတဖျၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်အိၣ်ဒီးအကၢ်အစီ, အတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, အကၢ်အဂီၢ်ဒီးအတၢ်အိၣ်သးလၢ အလီၤဆိန့ၣ်လီၤ. ယမုၢ်လၢကွၢ်စီ မုၢ်န့ၣ်ဖဲယကထံၣ်လိာ်ဘၣ်သးဒီး ပပူၤကွီဖိ, ဟံၣ်ဖိယိဖိဒီးပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လါအိကး, ၁၇ သီလၢအမုၢ် မုၢ်န့ၣ်လၢ ပကၢ်လၢအိၣ်တန့ၣ်ဟဲဘူးထီၣ်လံၢ်, ဟ်သ့ၣ်ဟ်သးလၢ ပတၢ်အိၣ်မုၢ်မုၢ်လီၤဆိသန့ၣ်က့, တၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့န့ၣ် မုၢ်ဒဲးတၢ်ကျဲၤလၢအဆိးဟ်ထီၣ်အသးလၢ ဟ်ဂ်ခိၣ်လၢအခိၣ်တဘျီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီးဒဲးတၢ်ဒီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ကမၤလိ, ဒိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်, မဲမိၢ်, ဒိၣ်ထီၣ်ဒီးမၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယတၢ်မုၢ်လၢန့ၣ်မုၢ်ဖဲ နကမၤလၢကတီၢ် ၂၀၂၀ နံၣ်တၢ်က့ၤထီၣ်ကဒါက့ၤကွီခိဖျိ တၢ်ကွၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤ, ဒီးကတဲာ်ကတီၢ်သးလၢ နံၣ်လၢအလီၤသ့ၣ်ပိၢ်သးဝး တန့ၣ်အဂီၢ်မုၢ်လၢ ပမုၢ်မၤသကိးတၢ်တပူၤယိ ပနၢ်ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သ့, ဖဲတၢ်အိၣ်သးတဟ့ၣ်သါပှၤအခါဒဲးလဲၤလီၤ. ယသ့ၣ်ပိၢ်သးဝးဒဲးတၢ်ဒီး တၢ်မၤလိတၢ်ခိဖျိ တၢ်ဒိကန့ၣ်ဒီးကွၢ်တၢ်ဂီၤန့ၣ်လီၤ. ယသ့ၣ်ညါလၢပသရၣ်တဖၣ် မၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ကမၤသကိးယုာ်ဘၣ်တၢ်လၢ အပူၤကွီဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယအဲၣ်ဒီးစံးဘျုးဘၣ် ပှၤမၤတၢ်ဖိလၢအမၤတၢ် ဖဲပှၤမၤတၢ်ဖိဂီၢ်ဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါအခိၣ်တစီတလီၢ်- လၢတၢ်ဆာကတီၢ် ခံဘျီအတီၢ်ပူၤ- ဒီးန့ၣ်ကျဲၤကီၢ်ရၣ်တဘျီအံၤလၢ အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဒုးဒုးဒီးတၢ်န့ၣ်မုၢ်န့ၣ်လီၤ. ယတသ့ၣ်ညါအါယံာ်ထဲန့ၣ်ညါဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ် ယသ့ၣ်ညါလၢ ပကသ့ၣ်နီၣ်ဘၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. Mrs. Linda Woodard, ယစံးဘျုးဘၣ်နၢ်လၢ နတၢ်မၤအယိလီၤ. ယဆာဂ့ၤဆာဝါဘၣ်နၢ်လၢ တၢ်မၤလၢနကမၤအိၣ်ညါတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်, DeKalb ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်စၢ, ယမုၢ်လၢလၢ နကဟဲပၣ်ယုာ်လိာ်သးဒီးပှၤဖဲပှၤတတမံးဒယာ် ဖဲအမုၢ် (Facebook, Twitter, and Instagram) ဖဲလါအိကး ၁၀-၁၃, ဖဲပအိၣ်ကတဲာ်ကတီၢ်ပသးလၢ တၢ်မၤလိန့ၣ်အသိတန့ၣ်အပူၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. အိၣ်ကတဲာ်ကတီၢ်အသးလၢ နကဒုးန့ၣ်ပှၤတၢ်ဂီၤလၢ အပှၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ဒုးဒုးဒီး နီၤလီၤဟ့ၣ်ပှၤတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်တန့ၣ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဘျုးဒိၣ်မးလၢ နတၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်ခိဆၢလၢ အပူၤကွၢ် သၢနွံအတီၢ်ပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်တၢ်မၤအသးလီၤဆိဖဲ Family Impact Hub အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ပှၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါနၢ နီၣ်ဂံၢ် # ၁.

Cheryl Watson-Harris, ပှၤမၤဆာဂ့ၣ်ကျဲၤတၢ်